





# كتيب الحدث Event Profile



تحت رعاية <mark>سمو الشيخ خالد بن محمد بن زايد آل نهيان</mark> ولي عهد أبوظبي رئيس المجلس التنفيذي لإمارة أبوظبي

Under the patronage of

His Highness Sheikh Khaled bin Mohamed bin Zayed Al Nahyan

Crown Prince of Abu Dhabi and Chairman of the Abu Dhabi Executive Council





مرحبا بكم في أبوظبي

Welcome to

Abu Dhabi

Welcome to Abu Dhabi, the vibrant host city of the prestigious WorldSkills Asia Skills Competition 2023! I would like to extend a warm welcome to all participants, trainers, experts, and guests from across the globe.

In the heart of this dynamic event lies the recognition of Technical and Vocational Education and Training (TVET) as a vital force in shaping the future of our region. As we gather here, we celebrate the significance of TVET in equipping individuals with practical skills, empowering them to thrive in the ever-evolving world of work.

Throughout this exhilarating journey, we will witness the exceptional talent and dedication of young professionals as they compete in their respective skills category. The competition empowers individuals to develop a strong foundation in their chosen fields, nurturing their problem-solving abilities, adaptability, and critical thinking skills.

Beyond the competition, this event is an opportunity to foster cross-cultural exchange, forge lasting connections, and inspire a new generation of skilled individuals committed to driving progress.

Join us as we embark on this incredible mission, exploring the boundless possibilities of TVET and championing a future where skills pave the way to success. Together, let us make the WorldSkills Asia Skills Competition an unforgettable experience!

#### Dr. Mubarak Saeed Al Shamsi

Founder and President of WorldSkills Asia Organization Director General of ACTVET

مرحبـاً بكـم فــي أبوظبــي، المدينـة النابضـة بالحيـاة حيـث تسـتضيف مسـابقة مهـارات آسـيا العالمية 2023، الحـدث الأبـرز الـذي يحتفـي بمهـارات الشـباب التقنيـة والمهنيـة فــى قـارة آســيا.

استضافة مسابقة مهارات آسيا العالمية في أبوظبي تعكس حرص دولة الإمارات على تنفيذ برامج عمل مستدامة ذات بعد إقليمي وعالمي، تعزز الصورة الحضارية للدولة وإرثها وهويتها وثقافتها المميزة. نجتمع اليوم لنحتفي بالمهارات ودور التعليم والتدريب التقني والمهني في تمكين الشباب القادر على المشاركة الفاعلة في التنمية المستدامة وإعداد الكوادر البشرية لبناء المستقبل.

مـن خـلال المسـابقة، سـيجتمع نخبـة مـن شـباب العالـم لإبـراز مهاراتهـم الاسـتثنائية فــي مختلـف المجـالات التقنيـة والمهنيـة، كمـا تعـزز المسـابقة قدراتهـم فــي حــل المشـكلات والتكيـف والتفكير الناقـد وتبـادل الخبـرات وتوسـيع آفاقهـم المهنيـة.

نتطلع إلى لقائكم في مسابقة مهارات آسيا العالمية أبوظبي 2023، لنستكشف معـاً الإمكانيـات اللامحـدودة للتعليـم والتدريـب التقنـي والمهنـي فـي اكتشـاف وتطويـر مواهـب الشباب.

الدكتور مبارك سعيد الشامسي

مؤسس ورئيس منظمة مهارات آسيا العالمية مدير عام مركز أبوظبى للتعليم والتدريب التقنى والمهنى



#### **Abu Dhabi** أبوظبي A diverse and globally connected city, the capital of أبوظبي هي عاصمة دولة الإمارات العربية المتحدة، ومدينة ذات تنوع the United Arab Emirates is home to more than 200 ثقافــي وتحتضــن أكثـر مــن ٢٠٠ جنســية مــن مختلــف أنحـاء العالــم. وهــي nationalities. It is an aspiring global financial centre, a أيضاً مركز مالي عالمي ووجهة للابتكار ومنتج رائد للطاقة ووجهة growing innovation hub, a leading energy producer, and سياحية عالميـة المسـتوى وعاصمـة ثقافيـة. a world-class tourist destination and cultural centre. Abu Dhabi is the largest emirate in the UAE and is divided أبو ظبى هى أكبر إمارة في دولة الإمارات العربية المتحدة وتنقسم into three regions: Abu Dhabi City on the coast, Al Ain in إلى ثلاث مناطق: مدينة أبوظبي في المنطقة الوسطي، والعين في the east, and Al Dhafra in the west. المنطقة الشرقية، والظفرة في المنطقة الغربية Abu Dhabi City is the commercial and cultural centre of the emirate. Located on the coast of the Arabian Gulf, it تعد مدينة أبوظبي المركز التجاري والثقافي للإمارة، وتقع على ساحل encompasses several islands, including Yas Island - a world-الخليج العرب، وتتكون من عدة جزر ، منها جزيرة ياس، وجهة الترفيه class entertainment destination, and Saadiyat Island عالميـة المسـتوى، وجزيـرة السـعديات التـى تشـتهر بمعالمهـا الثقافيـة، - renowned for its cultural attractions, including Louvre مثل متحف اللوفر أبوظيس. Abu Dhabi.

التعليم التقني والمهني في الإمارات TVET in the Emirates



Technical and vocational education plays a crucial role in the sustainable development journey of the United Arab Emirates by actively contributing to the development of a highly skilled workforce. Consequently, the nation has established key objectives to enhance the skills of its citizens enabling them to effectively navigate the evolving landscape of technology and its associated systems. This endeavour aims to improve productivity and performance while concurrently promoting social well-being.

يشكل التعليـم التقنـي والمهنـي جـزءاً أساسـياً مـن مسـيرة التنميـة المسـتدامة فـي دولـة الإكمـارات العربيـة المتحـدة لارتباطـه المباشـر فـي تطوير قـوى عاملـة ذات مهارات عاليـة. ولهـذا قامـت دولـة الإمـارات بوضع أولويات لتطويـر مهـارات أبنائهـا لتلائم المسـتجدات والمتغيـرات فـي عالـم التكنولوجيـا وآلياتهـا وأنظمتهـا بغيـة تحسـين الإنتاجيـة والاداء وتحقيـق الرفـاه الإجتماعـي

#### **Abu Dhabi Centre for Technical and Vocational Education and Training (ACTVET)**

The Abu Dhabi Centre for Technical and Vocational Education and Training (ACTVET) is dedicated to structuring and improving the Technical and Vocational Education and Training (TVET) sector within Abu Dhabi. This endeavour aims to develop a workforce capable of actively participating in the sustainable development of the United Arab Emirates (UAE). The Centre is committed to creating a conducive work environment that empowers educational and training institutions to produce skilled individuals with innovative capabilities and knowledge, enabling them to effectively enter the job market. This, in turn, strengthens the competitive capacities of diverse economic sectors, aligning with the goals set out in "Abu Dhabi Vision 2030."

Additionally, the Centre oversees the Abu Dhabi Vocational Education and Training Institute (ADVETI) and the Institute of Applied Technology (IAT), ensuring the delivery of best accredited educational and training programs to equip individuals with professional qualifications that align with the present and future demands of the job market and help them graduate possessing innovative skills and knowledge, thereby fully prepared to participate in the workforce.

Furthermore, ACTVET organizes numerous regional and international events and initiatives in collaboration with both public and private sectors, with an aim of enhancing the quality of TVET across the country.

# مركز أبوظبي للتعليم والتدريب التقني والمهني

يهـدف مركز أبوظبي للتعليم والتدريب التقني والمهني إلى تنظيم قطاع التعليم والتدريب التقني والمهني إمارة أبوظبي لتطوير الكوادر التعليم والتدريب المشاركة الفاعلة في التنمية المستدامة بالدولة؛ إذ يسعى المركز بشكلٍ دؤوب إلى توفير بيئة عمل تمكن مؤسسات التعليم والتدريب من تخريج كوادر مواطنة تمتلك مهارات الابتكار والمعرفة للانخراط في سوق العمل، مما يساهم في تعزيز القدرات التنافسيّة للقطاعات الاقتصادية المتنوعة، سعياً لتحقيق «رؤية أبوظبي 2030

كما يشرف المركز على معهد التكنولوجيا التطبيقية ومعهد ابوظبي المهني لضمان تقديم أفضل البرامج التعليمية والتدريبية المعتمدة لتوفير مؤهلات مهنية متوائمة مع متطلبات سوق العمل الحالية والمستقبلية، وذلك في بيئة تمكن مؤسسات التعليم والتدريب من تخريج كوادرمواطنة تمتلك مهارات الابتكار والمعرفة للانخراط في سوق العمل.

بالاضافة الى ذلك، ينظم مركز أبوظبي للتعليم والتدريب التقني والمهني العديد من الفعاليات والمبادرات الإقليمية والعالمية جنباً إلى جنب مع القطاعين العام واالخاص للإرتقاء بجودة التعليم والتدريب التقني والمهني في الدولة







## مهارات الإمارات

تهدف فعاليات مهارات الإمارات إلى رفع مستوى الوعي الوظيفي القائم على التعليم التقني والمهني بين الشباب الإماراتي عن طريق تنظيم المسابقات، والبرامج، والأنشطة التدريبية التقنية والمهنية.

### **EmiratesSkills**

EmiratesSkills' activities are focused on raising the awareness of career-based technical and vocational education among young Emiratis by organizing competitions, events, training programs and technical career activities.









#### WorldSkills Asia

In 2018, the Abu Dhabi Centre for Technical and Vocational Education and Training (ACTVET) established WorldSkills Asia, an international non-profit organization that promotes the importance of technical and vocational education and training across Asia. The organization is aligned with the UAE's strategy and the national agenda, aimed at supporting both national and regional technical and vocational education by disseminating knowledge and training to develop skills for a sustainable future.

WorldSkills Asia provides a platform for Asian educators, policy makers, industry partners and other organizations to exchange insights, thoughts and ideas about new trends and inventions, enhance the technical and vocational education and training standard, and collaborate with various institutions and organizations in order to leverage and build sustainable economies.

Focusing on the four major pillars Promoting Skills, Education and Training, International Cooperation and Skills Competitions, WorldSkills Asia is envisioned to be the Asian hub for skills excellence and development, geared towards making a better world through the power of skills.





### منظمة مهارات آسيا العالمية

أنشئ مركز أبوظبي للتعليم والتدريب التقني والمهني في عام 2018 «منظمة مهارات آسيا العالمية» و هي منظمة دولية غير ربدية تعزز أهمية التعليم والتدريب التقني والمهني في جميع أنحاء آسيا. تتماشى المؤسسة مع استراتيجية دولة الإمارات العربية المتحدة والأجندة الوطنية في دعم التعليم التقني والمهني الوطني والإقليمي من خلال نشر المعرفة والتدريب وتطوير المهارات لمستقبل مستدام.

توفر منظمة مهارات آسيا العالمية للمعلمين وصانعي السياسات وشركاء الصناعة والمنظمات الأخرى في قارة آسيا منصة لتبادل الرؤى والأفكار الجديدة التي تساهم في تعزيز التعليم والتدريب التقني والمهني إقليمياً، والتشجيع على التعاون مع مختلف المؤسسات والمنظمات لبناء اقتصاد مستدام.

تسعى المنظمـة إلـى تحقيـق أهدافهـا لصنع عالم أفضـل بقـوة المهارات فـي قـارة آسـيا مـن خال أربع ركائز رئيسية وهـي: التعليم التقني والمهني فــي قــارة آســيا، والاحتفـاء بالمهــارات التقنيــة فــي القــارة، وصنــع الشـراكات والتعـاون الدولـي علـى مسـتوى القـارة، بالإضافة إلـى تنظيـم مسـابقات المهارات.



# مسابقة مهارات آسيا العالمية أبوظبي 2023

فازت دولة الإمارات باستضافة الدورة الثانية لمسابقة مهارات آسيا العالمية (أبوظبي 2023)، والتي بدورها ستمثل فرصة كبيرة لتعزيز القطاعات التعليمية والاقتصادية والسياحية، ولإبراز دور الدولة بجعلها وجهة عالمية، حيث سيشارك أكثر من (30) دولة كعضو وصديق للمنظمة على مستوى قارة آسيا والعالم، بمشاركة متسابقين وخبراء يتنافسون في (27) مهارة تقنية ومهنية.

#### WorldSkills Asia Abu Dhabi 2023

UAE secured the hosting rights for the 2<sup>nd</sup> WorldSkills Asia AbuDhabi 2023 Competition, which will provide a great opportunity to advance the country's educational, economic, and tourism sectors. The event will have more than 500 participants including competitors, experts, and workshop managers from more than 30 countries will participate in the event and compete in 27 Technical and Vocational skill categories.







27 مهارة 27 skills



2023 نوفمبر 29-27 27-29 November 2023



30+ دولة 30+ Countries



مركز أبوظبي الوطني للمعارض (أدنيك) Abu Dhabi National Exhibition Center (ADNEC)



مساحة البناء 21,631 قدم مربع 21,631 Square Ft Build-up Area

# #مهارات\_آسیا\_العالمیة\_أبوظبي2023 #WSA\_AbuDhabi2023

ترقبونا في مسابقة مهارات آسيا العالمية أبوظبي 2023 Stay tuned for WorldSkills Asia Abu Dhabi 2023

(X) (f) (a) @worldskillsasia | www.worldskillsasia.net